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COMMISSION DE L'INTERIEUR, 

DE LA SECURITE, DE LA 
MIGRATION ET DES MATIERES 

ADMINISTRATIVES  

GEMEENSCHAPPELIJKE 
VERGADERING VAN DE 

COMMISSIE VOOR JUSTITIE EN 
DE COMMISSIE VOOR 

BINNENLANDSE ZAKEN, 
VEILIGHEID, MIGRATIE EN 

BESTUURSZAKEN  
 

du 

 

MERCREDI 14 SEPTEMBRE 2022 

 

Après-midi 

 

______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 14 SEPTEMBER 2022 

 

Namiddag 

 

______ 

 

 

 

 

La réunion publique de commission est ouverte à 

14 h 21 par Mme Kristien Van Vaerenbergh et 

M. Ortwin Depoortere, présidents. 

 

De openbare commissievergadering wordt geopend 

om 14.21 uur en voorgezeten door 

mevrouw Kristien Van Vaerenbergh en de 

heer Ortwin Depoortere. 

 

01 Continuation de l'échange de vues sur 

l'escalade de la violence liée à la drogue à Anvers 

et questions jointes de 

- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden 

(Intérieur et Réformes institutionnelles et 

Renouveau démocrat.) sur "La crise sécuritaire à 

Anvers (diverses attaques à Borgerhout, 

Hoboken et à la gare centrale)" (55029729C) 

- Stefaan Van Hecke à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "La 

communication dans le cadre de la saisie de 

stupéfiants" (55029739C) 

- Vanessa Matz à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le trafic de drogue dans les 

grandes villes et ses conséquences" (55029740C) 

- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "L'approche administrative de la 

criminalité et l'appel de plusieurs bourgmestres" 

(55029776C) 

- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden 

(Intérieur et Réformes institutionnelles et 

Renouveau démocrat.) sur "La protection de 

l'ordre public par des mesures urgentes de lutte 

contre la guerre de la drogue" (55029784C) 

- Sophie De Wit à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "La lutte contre 

les violences liées à la drogue" (55029785C) 

01 Voortzetting van de gedachtewisseling over 

de escalatie van het drugsgeweld in Antwerpen 

en toegevoegde vragen van 

- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De veiligheidscrisis in Antwerpen (diverse 

aanslagen in Borgerhout, Hoboken en centraal 

station)" (55029729C) 

- Stefaan Van Hecke aan Vincent 

Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) 

over "De communicatie over de inbeslagname 

van drugs" (55029739C) 

- Vanessa Matz aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De drugshandel in de grote steden en de 

gevolgen ervan" (55029740C) 

- Julie Chanson aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De administratieve benadering van criminaliteit 

en de oproep van verschillende burgemeesters" 

(55029776C) 

- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De bescherming van de openbare orde via 

dringende maatregelen in de aanpak van de 
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- Marijke Dillen à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "Le coût du 

démantèlement des décharges toxiques des 

laboratoires de drogues" (55029819C) 

- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden 

(Intérieur et Réformes institutionnelles et 

Renouveau démocrat.) sur "Le déversement 

sauvage des déchets chimiques de labos de 

drogues en Hesbaye" (55029820C) 

- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le rôle de la Protection civile 

dans le démantèlement des labos de drogue" 

(55029967C) 

- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le renforcement de la PJF pour 

lutter contre le trafic de drogue" (55029968C) 

- Franky Demon à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La consommation de drogues à 

la police" (55029976C) 

- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La lutte contre le trafic de drogue 

et l'approche administrative" (55029984C) 

- Ahmed Laaouej à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La lutte contre la criminalité 

organisée" (55029994C) 

- Sophie De Wit à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "L'approche 

adoptée à l'égard des consommateurs de 

drogues" (55030001C) 

- Eric Thiébaut à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "L'approche administrative" 

(55030013C) 

- Sophie Rohonyi à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "La 

coopération judiciaire internationale pour lutter 

contre le trafic de stupéfiants" (55030014C) 

- Sophie Rohonyi à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "La 

réglementation de la consommation de cannabis 

pour lutter contre le trafic de drogues" 

(55030015C) 

- Sophie Rohonyi à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "Le classement 

sans suite d’une affaire sur deux en matière de 

stupéfiants" (55030016C) 

- Sophie Rohonyi à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le phénomène des "Uber-coke"" 

(55030018C) 

- Sophie Rohonyi à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La coopération policière 

drugsoorlog" (55029784C) 

- Sophie De Wit aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De aanpak van 

drugsgerelateerd geweld" (55029785C) 

- Marijke Dillen aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De kostprijs 

van het ontmantelen van toxische stortplaatsen 

van druglabs" (55029819C) 

- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het storten van chemisch afval van druglabo’s 

in Haspengouw" (55029820C) 

- Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De rol van de Civiele Bescherming bij het 

opruimen van drugslabs" (55029967C) 

- Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De versterking van de FGP om drugshandel aan 

te pakken" (55029968C) 

- Franky Demon aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het druggebruik binnen de politie" (55029976C) 

- Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De strijd tegen de drugshandel en de 

bestuurlijke handhaving" (55029984C) 

- Ahmed Laaouej aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De strijd tegen de georganiseerde misdaad" 

(55029994C) 

- Sophie De Wit aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De aanpak van 

drugsgebruikers" (55030001C) 

- Eric Thiébaut aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De bestuurlijke handhaving" (55030013C) 

- Sophie Rohonyi aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De 

internationale justitiële samenwerking in de strijd 

tegen de drugshandel" (55030014C) 

- Sophie Rohonyi aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De regulering 

van het cannabisgebruik als maatregel in de 

strijd tegen de drugshandel" (55030015C) 

- Sophie Rohonyi aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De sepositie 

van één drugszaak op twee" (55030016C) 

- Sophie Rohonyi aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 
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internationale pour lutter contre le trafic de 

stupéfiants" (55030019C) 

- Sophie Rohonyi à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La poursuite du renforcement de 

la police judiciaire fédérale" (55030020C) 

- Sophie Rohonyi à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La sécurité des habitants des 

grandes villes contre la violence liée au trafic de 

drogues" (55030021C) 

- Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La coordination de la lutte contre 

la criminalité liée à la drogue" (55030022C) 

- Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le recrutement à la police 

judiciaire fédérale" (55030025C) 

- Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Les actions concrètes dans la 

lutte contre la violence liée à la drogue" 

(55030026C) 

- Stefaan Van Hecke à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "L'infiltration 

d'organisations criminelles dans plusieurs types 

de secteurs" (55030031C) 

- Sophie Rohonyi à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La loi sur l’approche 

administrative communale pour lutter contre le 

trafic de drogues" (55030032C) 

- Sophie Rohonyi à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "Le plan 

d’action fédéral de lutte contre la criminalité liée à 

la drogue "Stroomplan XXL"" (55030033C) 

- Eva Platteau à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Les causes de la recrudescence 

de la criminalité liée à la drogue et les solutions 

éventuelles" (55030036C) 

- Eva Platteau à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La coopération et la coordination 

concernant la lutte contre la criminalité liée à la 

drogue (I)" (55030037C) 

- Eva Platteau à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La coopération et la coordination 

concernant la lutte contre la criminalité liée à la 

drogue (II)" (55030039C) 

- Eva Platteau à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La politique à l'égard des 

policiers dont il s'avère qu'ils ont consommé des 

substances" (55030040C) 

- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden 

"Drugs geleverd aan huis" (55030018C) 

- Sophie Rohonyi aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De internationale politiële samenwerking in de 

strijd tegen de drugshandel" (55030019C) 

- Sophie Rohonyi aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De verdere versterking van de federale 

gerechtelijke politie" (55030020C) 

- Sophie Rohonyi aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De bescherming van de inwoners van grote 

steden tegen drugsgerelateerd geweld" 

(55030021C) 

- Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De coördinatie van de strijd tegen 

drugsgerelateerde criminaliteit" (55030022C) 

- Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De rekrutering bij de federale gerechtelijke 

politie" (55030025C) 

- Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De concrete actie tegen drugsgerelateerd 

geweld" (55030026C) 

- Stefaan Van Hecke aan Vincent 

Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) 

over "De infiltratie van criminele organisaties in 

allerlei sectoren" (55030031C) 

- Sophie Rohonyi aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De wet betreffende de gemeentelijke bestuurlijke 

handhaving en de strijd tegen de drugshandel" 

(55030032C) 

- Sophie Rohonyi aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "Het federale 

actieplan 'Stroomplan XXL' tegen de 

drugsgerelateerde criminaliteit" (55030033C) 

- Eva Platteau aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De oorzaken van en de mogelijke oplossingen 

voor het toegenomen drugsgeweld" (55030036C) 

- Eva Platteau aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De samenwerking en coördinatie bij de aanpak 

van drugscriminaliteit (I)" (55030037C) 

- Eva Platteau aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
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(Intérieur et Réformes institutionnelles et 

Renouveau démocrat.) sur "La situation 

concernant le projet de loi relatif à l'application 

de sanctions administratives" (55030044C) 

 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De samenwerking en coördinatie bij de aanpak 

van drugscriminaliteit (II)" (55030039C) 

- Eva Platteau aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het beleid ten aanzien van politiemensen die 

betrapt worden op middelengebruik" (55030040C) 

- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De stand van zaken van het wetsontwerp inzake 

bestuurlijke handhaving" (55030044C) 

 

01.01  Yngvild Ingels (N-VA): Des appels à 

candidatures ont déjà été lancés pour la police 

judiciaire, mais les résultats sont décevants. 

Compte tenu de la situation actuelle sur le marché 

du travail, attirer les profils nécessaires représente 

un véritable défi. Pourquoi le gouvernement 

n'accède-t-il pas à la demande de la PJF de pouvoir 

recruter elle-même de nouveaux membres du 

personnel? 

 

La PJF souhaiterait également établir elle-même 

ses priorités sur la base du budget réservé pour la 

police judiciaire dans le budget général des 

dépenses. Est-il exact que la situation n'évolue pas 

du tout non plus à cet égard? 

 

Des comparaisons internationales montrent que 

notre pays consacre un montant relativement élevé 

à la police et compte également un nombre élevé 

de policiers par habitant. Cela signifie qu'investir 

des fonds supplémentaires ne constitue pas la 

solution par excellence. De plus, nous ne disposons 

pas de ces fonds. C'est pour cette raison que nous 

recherchons tous d'autres sources de financement. 

 

01.01  Yngvild Ingels (N-VA): Er zijn al vacatures 

uitgeschreven voor de gerechtelijke politie, maar het 

succes daarvan is teleurstellend. Gelet op de 

huidige situatie op de arbeidsmarkt wordt het 

aantrekken van de nodige profielen een hele 

uitdaging. Waarom gaat de regering niet in op de 

vraag van de FGP om zelf nieuwe personeelsleden 

te mogen rekruteren? 

 

 

De FGP zou ook zelf haar prioriteiten willen kiezen 

op basis van het budget dat in de begroting voor de 

gerechtelijke politie wordt uitgetrokken. Klopt het dat 

er ook op dat vlak niets verandert? 

 

 

Uit internationale vergelijkingen blijkt dat ons land 

relatief veel geld besteedt aan de politie en ook een 

hoog aantal politiemensen per inwoner telt. Dat 

betekent dat extra geld investeren niet dé oplossing 

is. Bovendien hebben we dat geld niet. Om die 

reden gaan we allemaal op zoek naar andere 

financieringsbronnen. 

 

M. Van Quickenborne a l'intention de céder les 

véhicules saisis à la PJF. Il me revient toutefois que 

la moitié des véhicules serait destinée à la police 

locale et l'autre moitié à la police fédérale. Ces 

informations sont-elles correctes? Pourquoi a-t-on 

opté pour cette clé de répartition? 

 

Je suis d'accord avec vous pour dire qu'une 

approche multidisciplinaire et une bonne 

coordination sont cruciales s'il l'on veut aboutir à 

des solutions. C'est la raison pour laquelle je 

m'étonne que le ministre de la Justice n'ait pas suivi 

la recommandation de l'Université de Gand de 

confier la coordination de la problématique de la 

criminalité liée à la drogue au Conseil national de 

sécurité (CNS). Le phénomène ne se limite pas, en 

effet, à la seule région d'Anvers. Des problèmes se 

posent également à Bruxelles, Charleroi, Gand et 

Liège, et les laboratoires de drogues sont souvent 

Zo wil minister Van Quickenborne in beslag 

genomen wagens overdragen aan de FGP. Naar 

verluidt zou echter de helft van de wagens naar de 

lokale politie gaan en de andere helft naar de 

federale politie. Klopt die informatie? Waarom werd 

voor die verdeelsleutel gekozen? 

 

Ik ben het ermee eens dat een multidisciplinaire 

aanpak en een goede coördinatie cruciaal zijn om 

tot oplossingen te komen. Daarom verbaast het mij 

dat de minister van Justitie de aanbeveling van de 

Universiteit Gent niet heeft gevolgd om de 

problematiek van drugsgerelateerde criminaliteit te 

laten coördineren door de Nationale Veiligheidsraad 

(NVR). Dit is immers geen louter Antwerps 

fenomeen. Ook in Brussel, Charleroi, Gent en Luik 

zijn er problemen, en drugslabo's bevinden zich 

vaak in kleine dorpjes. 
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localisés dans de petits villages. 

 

Nous nous réjouissons que le plan du Fleuve XXL 

et le projet de loi sur l'approche administrative 

arrivent enfin. Je me demande toutefois ce qui s'est 

passé pendant l'été, car au départ, certains partis 

de la majorité n'étaient pas favorables à l'approche 

administrative. Quelles concessions ont-elles été 

faites pour emporter l'adhésion de ces partis? Quel 

est le calendrier théorique prévu? Le projet pourra-t-

il encore être discuté au Parlement cette année? 

 

Enfin, j'ai appris que le plan Canal à Bruxelles a été 

abandonné. Puis-je avoir plus de précisions à ce 

sujet? 

 

Het is goed nieuws dat het Stroomplan XXL en het 

wetsontwerp over de bestuurlijke handhaving er 

eindelijk komen. Ik vraag mij wel af wat er tijdens de 

zomer is gebeurd, want aanvankelijk waren een 

aantal meerderheidspartijen geen voorstander van 

bestuurlijke handhaving. Welke concessies zijn er 

gedaan om die partijen over de streep te trekken? 

Wat is de beoogde timing? Zal het ontwerp nog dit 

jaar in het Parlement besproken kunnen worden? 

 

Ten slotte heb ik vernomen dat het Brusselse 

Kanaalplan is afgevoerd. Kan ik daarover meer 

verduidelijking krijgen? 

 

01.02  Sophie De Wit (N-VA): L'attente est 

toutefois particulièrement longue. L'année dernière, 

la N-VA a soumis un plan en dix points visant à 

renforcer la lutte contre la criminalité organisée. 

L'évaluation du Stroomplan remonte à 2020. 

 

Selon le ministre, il ne s'agit pas d'une politique 

consistant à faire simplement des effets d'annonce, 

mais les propos qu'il tient aujourd'hui ont déjà été 

annoncés et sont consignés depuis longtemps dans 

un plan ou un document. Il est temps d'agir. La 

récréation est terminée. 

 

J'ai obtenu une réponse à nombre de mes 

questions, mais les réponses appellent toujours de 

nouvelles questions. Il est insensé que le Conseil 

national de sécurité ne se soit pas encore réuni 

parce qu'il n'y a pas encore eu de réunion à Anvers. 

Il y a eu 11 fusillades en région bruxelloise. Il ne 

faut pas se pencher sur une seule ville. Le CNS est 

nécessaire en vue d'une approche coordonnée. 

 

Le ministre affirme aujourd'hui qu'un procureur 

exclusivement compétent pour le port d'Anvers est 

prévu. En 2019, le ministre Geens tenait les mêmes 

propos. Quand ce poste deviendra-t-il enfin réalité? 

 

01.02  Sophie De Wit (N-VA): We moeten wel heel 

lang wachten. De N-VA heeft vorig jaar een 

tienpuntenplan voorgesteld voor een betere aanpak 

van de georganiseerde misdaad. De evaluatie van 

het Stroomplan dateert al van 2020.  

 

Volgens de minister gaat het niet om 

aankondigingspolitiek, maar wat hij vandaag vertelt, 

is eigenlijk al lang aangekondigd en 

neergeschreven in een plan of een document. Het 

wordt tijd voor actie. De speeltijd is voorbij.  

 

 

Op veel van mijn vragen heb ik een antwoord 

gekregen, maar antwoorden roepen altijd nieuwe 

vragen op. Het is onzin dat de Nationale 

Veiligheidsraad nog niet is bijeengekomen, omdat 

ze in Antwerpen nog niet zijn samengekomen. Er 

zijn 22 schietpartijen in het Brusselse geweest. Dan 

moet er niet worden gekeken naar één stad. De 

NVR is nodig voor een gecoördineerde aanpak.  

 

De minister zegt vandaag dat de exclusieve 

havenprocureur eraan komt. In 2019 zei 

minister Geens dat al. Wanneer wordt daar eindelijk 

werk van gemaakt? 

 

Le personnel et les moyens supplémentaires pour 

la Justice arriveront-ils au début ou à la fin de 

2023? De combien de personnes et de moyens 

parlons-nous?  

 

La ministre souhaite atteindre un taux de scanning 

de 100 % des conteneurs à haut risque. Toutefois, 

cela relève de la compétence du ministre des 

Finances, qui a déjà annoncé cette mesure en 

décembre 2020. Chaque année, 11 à 12 millions de 

conteneurs transitent par le port. Environ 41 000 ont 

été scannés en 2020. Combien de scanners 

supplémentaires sont-ils prévus? Quelle sera 

l'approche concrète?  

 

Komen de extra mensen en middelen voor justitie 

er begin of eind 2023? Over hoeveel mensen en 

middelen gaat het?  

 

 

De minister wil komen tot 100 % scanning van 

risicocontainers. Dat is echter de bevoegdheid van 

de minister van Financiën, die dat al in 

december 2020 aankondigde. Jaarlijks passeren er 

11 à 12 miljoen containers in de haven. In 2020 

werden er ongeveer 41.000 gescand. Hoeveel extra 

scanners komen er? Hoe zal dat concreet worden 

aangepakt?  
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Il serait intéressant d'entendre les douaniers lors 

des auditions. 

 

L'Europe travaille sur une agence pour les 

questions liées aux drogues. Notre plan en 

10 points contenait déjà cette suggestion. La 

ministre devrait y travailler dans notre pays 

également. 

 

Het zou interessant zijn de douaniers te horen 

tijdens de hoorzittingen. 

 

Europa werkt aan een drugsagentschap. In ons 

tienpuntenplan stond die suggestie al. De minister 

moet daar ook in ons land werk van maken.  

 

Si nous voulons adopter une approche coordonnée, 

une collaboration avec l'Europe s'impose. Il est 

essentiel que nous développions une vision en la 

matière. 

 

Les drogues constituent aussi un modèle 

économique. C'est pourquoi nous devons suivre de 

beaucoup plus près les avoirs criminels. Avant les 

vacances parlementaires, les procureurs généraux 

ont prévenu qu'ils n'avaient pas de personnel pour 

mener des enquêtes pénales. Nous devons frapper 

les criminels au portefeuille. Quelle approche le 

ministre suivra-t-il? 

 

Als we een gecoördineerde aanpak willen, moeten 

we samenwerken met Europa. Het is heel belangrijk 

dat we daarover een visie ontwikkelen. 

 

 

Drugs zijn ook een economisch model. Daarom 

moeten we de criminele vermogens veel beter 

volgen. Voor het reces waarschuwden de 

procureurs-generaal dat ze geen personeel hadden 

om strafuitvoeringsonderzoeken uit te voeren. We 

moeten de criminelen in hun fortuin raken. Hoe zal 

de minister dat aanpakken? 

 

Par ailleurs, en l'absence de demande, aucune offre 

n'est nécessaire. La répression peut constituer une 

partie de la prévention. Il existe des listes 

d'utilisateurs avec lesquels il serait possible de 

prendre contact. Une approche fondée sur 

l'ensemble de la chaîne peut également offrir une 

solution. Notre politique de tolérance est à l'opposé 

de toute stratégie de dissuasion. La consommation 

de drogues est de plus en plus considérée comme 

normale dans notre société. Nul d'entre nous ne 

doit s'y résigner. La légalisation ne résoudra pas le 

problème, bien au contraire. Quelles initiatives 

supplémentaires le ministre prendra-t-il? 

 

Daarnaast is er zonder vraag ook geen aanbod 

nodig. Repressie kan een deel van de preventie 

uitmaken. Er zijn lijsten van gebruikers die men zou 

kunnen contacteren. Ook een ketenaanpak kan een 

oplossing bieden. Ons gedoogbeleid staat haaks op 

ontrading. Druggebruik geraakt steeds meer 

ingebed in onze samenleving. Niemand van ons 

mag zich daarbij neerleggen. Legalisering zal het 

probleem niet oplossen, integendeel. Welke 

initiatieven zal de minister nog nemen? 

 

01.03 Eva Platteau (Ecolo-Groen): Le 

gouvernement fédéral consent de nombreux efforts 

pour combattre la criminalité liée à la drogue, en 

proposant un nouveau Stroomplan, en optant pour 

une politique intégrale et en misant sur la 

prévention ainsi qu'une stratégie antidrogue 

interfédérale, scientifiquement étayée et 

multidisciplinaire. La loi annoncée en matière 

d'approche administrative peut constituer un levier 

important pour les administrations locales afin de 

pouvoir agir contre les commerces illégaux ou les 

pratiques de blanchiment d'argent. 

 

Le bourgmestre d'Anvers a annoncé en grande 

pompe l'opération Nachtwacht, mais, deux ans plus 

tard, aucune promesse n'a été tenue. À présent, il 

cherche un coupable afin de pouvoir ouvrir son 

parapluie. Cette attitude n'est pas productive. La 

mafia de la drogue se moque de ces jeux 

politiciens. 

 

01.03  Eva Platteau (Ecolo-Groen): De federale 

regering doet veel inspanningen om de 

drugscriminaliteit aan te pakken, met een vernieuwd 

Stroomplan en de keuze voor een integraal beleid 

en aandacht voor preventie en een interfederale, 

wetenschappelijk onderbouwde en multidisciplinaire 

drugsstrategie. De aangekondigde wet inzake 

bestuurlijke handhaving kan een belangrijke 

hefboom zijn voor lokale besturen om te kunnen 

optreden tegen illegale handelszaken of 

witwaspraktijken.  

 

 

De burgemeester van Antwerpen kondigde met veel 

bombarie de Operatie Nachtwacht aan, maar twee 

jaar later werd geen enkele belofte waargemaakt. 

Nu zoekt hij een schuldige, zodat hij zijn paraplu 

kan opentrekken. Dat is niet productief. De 

drugsmaffia lacht om die politieke spelletjes.  
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Le bourgmestre a connaissance des plans du 

gouvernement. Le débat doit également pouvoir 

être mené à l'échelon communal, mais les 

conseillers communaux d'Anvers doivent 

apparemment attendre jusqu'au 19 septembre 2022 

pour obtenir des réponses à leurs questions 

concernant la violence qui a sévi cet été. 

 

De plannen van de regering zijn bekend bij de 

burgemeester. Het debat moet ook op het niveau 

van de gemeente gevoerd kunnen worden, maar de 

Antwerpse gemeenteraadsleden moeten blijkbaar 

tot 19 september 2022 wachten om antwoorden te 

krijgen op hun vragen over het geweld tijdens de 

voorbije zomer. 

 

Les Communautés ont également un rôle important 

à jouer en matière de prévention et de dissuasion. 

Une approche multidisciplinaire est nécessaire. La 

seule façon de s'attaquer à ces problèmes 

sociétaux complexes est de collaborer avec les 

différents niveaux de pouvoir au-delà des clivages 

partisans. Nous devons être des alliés et ne pas 

gaspiller notre énergie à de petits jeux politiciens. 

 

Ook de gemeenschappen hebben een belangrijke 

taak op het vlak van preventie en ontrading. Een 

multidisciplinaire aanpak is nodig. De enige manier 

om deze complexe maatschappelijke problemen 

aan te pakken, is door samen te werken met de 

verschillende beleidsniveaus over de partijgrenzen 

heen. We moeten bondgenoten zijn en onze 

energie niet verliezen aan politieke spelletjes. 

 

01.04  Julie Chanson (Ecolo-Groen): La ministre a 

évoqué la coopération transfrontalière, les 

recrutements dans la police, les moyens 

supplémentaires pour la PJF ou le plan XXL qui est 

en bonne voie. Certaines de ces mesures ont 

donné des résultats positifs et encourageants mais 

il reste des points sombres.  

 

 

La lutte contre la criminalité organisée et le 

narcotrafic reste une compétence fédérale. Il s'agit 

en effet de lutter contre de puissantes organisations 

internationales, avec des moyens parfois bien 

supérieurs aux nôtres. Plutôt que de concentrer des 

moyens sur une zone particulière, il vaudrait donc 

mieux les allouer à la police fédérale.  

 

01.04  Julie Chanson (Ecolo-Groen): De minister 

is ingegaan op de grensoverschrijdende 

samenwerking, de aanwervingen bij de politie, de 

aanvullende middelen voor de FGP en het 

plan XXL, dat al goed vordert. Sommige van die 

maatregelen hebben positieve en bemoedigende 

resultaten opgeleverd, maar er zijn nog altijd 

knelpunten.  

 

De strijd tegen de georganiseerde criminaliteit en de 

drugshandel is nog altijd een federale bevoegdheid. 

Men moet de strijd aanbinden met machtige 

internationale organisaties, die soms over betere 

middelen beschikken dan wij. In plaats van 

middelen uit te trekken voor een specifieke zone, 

zouden ze beter aan de federale politie toegekend 

worden. 

 

Il ne faudrait pas que l'on assiste à un déplacement 

de cette criminalité organisée, qui serait synonyme 

d'échec. 

 

Bien que la volonté y soit, le bât blesse quant à une 

approche globale de la criminalité organisée. La 

collaboration et la communication entre les autorités 

fédérales et les polices locales sont peu efficaces. 

Notre objectif requiert pourtant qu'elles travaillent 

main dans la main. La vision globale et coordonnée 

est nécessaire au niveau judiciaire. 

 

Pouvez-vous en dire davantage sur les demandes 

des services de pouvoir recruter eux-mêmes et 

d'obtenir une vision clarifiée du budget disponible? 

 

 

Cet été, des bourgmestres de grandes villes ont 

dénoncé les difficultés de terrain dans la lutte contre 

ce trafic et cette criminalité. Ils affirment ne pas 

vouloir plus de pouvoir mais plus d'effectifs et de 

moyens judiciaires.  

 

Een waterbedeffect zou betekenen dat onze aanpak 

gefaald heeft, en moet dus voorkomen worden. 

 

 

De wil is er wel, maar een alomvattende aanpak 

van de georganiseerde misdaad is een pijnpunt. De 

samenwerking en communicatie tussen de federale 

overheid en de lokale politie verlopen allesbehalve 

gesmeerd. Onze doelstelling vereist nochtans dat zij 

intensief samenwerken. Op het justitiële niveau is 

een gecoördineerde totaalvisie nodig. 

 

Kunt u meer toelichting geven met betrekking tot de 

verzoeken van de diensten om zelf te mogen 

rekruteren en een helderder beeld te krijgen van het 

beschikbare budget?  

 

Deze zomer laakten de burgemeesters van een 

aantal grote steden de problemen die zij op het 

terrein ondervinden in de strijd tegen de 

drugshandel en de drugscriminaliteit. Zij zeggen dat 

ze daarom niet meer bevoegdheden willen, maar 

wel meer manschappen en gerechtelijke middelen. 



 14/09/2022 CRABV 55 COM 872 

 

CHAMBRE-4E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2021 2022 KAMER-4E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

8 

 

Le problème ne se limite pas à Anvers. Liège, entre 

autres, est considérée comme l'une des plaques 

tournantes européennes du trafic de drogue. Il ne 

faut pas l'oublier.   

 

J'aurais souhaité un débriefing de la rencontre qui a 

eu lieu et l'ordre du jour de celle de demain. Je me 

réjouis du travail en cours sur l'avant-projet de loi et 

j'ai hâte d'y revenir lors de prochaines commissions. 

 

 

 

 

Le seul moyen efficace pour contrer cette 

"tarentule", c'est de travailler ensemble à tous les 

niveaux de pouvoir, notamment celui des 

Communautés au rôle préventif important. Au-delà 

des jeux politiques stériles, il faut aussi améliorer 

notre collaboration avec nos voisins.  

 

Het probleem beperkt zich niet tot Antwerpen. 

Onder meer Luik wordt als een van de Europese 

draaischijven van de drugshandel beschouwd. Dat 

mogen we niet vergeten.   

 

Ik had graag een debriefing gekregen van de 

vergadering die plaatsgevonden heeft en de agenda 

voor de vergadering van morgen ontvangen. Ik ben 

blij met het werk dat geleverd wordt rond het 

voorontwerp van wet en kan niet wachten om daar 

in toekomstige commissievergaderingen op terug te 

komen. 

 

De enige doeltreffende manier om dit gevaarlijke 

monster te bestrijden is samenwerking op alle 

beleidsniveaus, met name dat van de 

gemeenschappen, die een belangrijke rol spelen in 

de preventie. We moeten de steriele politieke 

spelletjes overstijgen en ook beter samenwerken 

met onze buurlanden.  

 

01.05  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): Les 

infiltrations dans la vie sociale, politique et 

économique m'inquiètent particulièrement. Le 

nombre de dossiers est élevé et il ne s'agit que de 

ce que nous savons. La situation me fait penser à la 

mafia italienne, qui étalait autrefois ses tentacules 

dans la vie économique et publique. Nous devons 

être très fermes dans notre lutte contre ces 

infiltrations, sous peine d'être confrontés à des 

problèmes encore plus importants dans cinq ou dix 

ans. 

 

Par ailleurs, nous ignorons toujours les raisons du 

caractère non systématique de la communication 

des saisies effectuées dans les ports. Ces 

annonces sont tantôt très rapides et claires, tantôt 

très lentes ou inexistantes. Aux Pays-Bas, ces 

communications sont assez systématiques et 

rapides en cas de saisie importante. Il peut 

également s'agir d'un instrument utile dans la lutte 

contre les violences graves. Il serait par exemple 

possible de révéler ces saisies à un rythme 

mensuel ou bimestriel de façon à réduire le nombre 

d'actes de représailles. 

 

01.05  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): De 

infiltraties in het maatschappelijke, politieke en 

economische leven baren me bijzonder veel zorgen. 

Het aantal dossiers ligt hoog en dat gaat alleen over 

wat we weten. Het doet me denken aan de 

Italiaanse maffia, die vroeger ook tentakels had in 

het economische en publieke leven. We moeten de 

strijd tegen die infiltratie hard voeren, want anders 

zullen de problemen binnen vijf of tien jaar nog 

groter zijn. 

 

 

Daarnaast blijft het onduidelijk waarom 

inbeslagnames of vangsten in de havens al dan niet 

gecommuniceerd worden. Soms gebeurt dat heel 

snel en duidelijk, soms heel traag of gewoon niet. In 

Nederland gebeurt dat vrij systematisch en snel bij 

grote vangsten. Dat kan ook een hulpmiddel zijn om 

het zware geweld deels tegen te gaan. Er kan 

bijvoorbeeld maandelijks of tweemaandelijks over 

gecommuniceerd worden. Dat kan het aantal 

represailles verminderen. 

 

01.06  Éric Thiébaut (PS): Il faut aider Anvers et 

répondre à l'appel de son bourgmestre. Je me 

réjouis qu'il croie encore en la solidarité fédérale. 

Les auditions des magistrats nous ont sensibilisés à 

une situation terrible. Vous avez répondu par un 

plan et des investissements. J'espère que ce sera 

suffisant au vu de la tâche gigantesque. 

 

01.06  Éric Thiébaut (PS): We moeten Antwerpen 

te hulp schieten en ingaan op de oproep van de 

burgemeester. Ik ben blij dat hij nog in de federale 

solidariteit gelooft. De hoorzittingen met de 

magistraten hebben ons de ogen geopend voor een 

vreselijke situatie. U hebt gereageerd met een plan 

en investeringen. Ik hoop dat die reactie zal 

volstaan voor de enorme taak die ons wacht. 

 

En tant que mayeur, je salue votre avant-projet de 

loi qui donne davantage de moyens aux 

Als burgervader juich ik uw voorontwerp van wet 

toe, waarmee de burgemeesters meer middelen 
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bourgmestres mais, ces dernières années, quand 

on octroie plus de pouvoir aux autorités locales, les 

deniers ne suivent pas.  

 

Votre texte prévoit-il une contrainte pour les 

communes ou seulement une possibilité d'action 

supplémentaire pour les bourgmestres? S'ils 

l'emploient, des moyens supplémentaires sont-ils 

prévus? 

 

krijgen. De voorbije jaren hebben we echter geleerd 

dat extra bevoegdheden voor de lokale besturen 

niet vergezeld gaan van dito financiële middelen. 

 

Houdt uw tekst een verplichting in voor de 

gemeenten of biedt hij de burgemeesters enkel 

eventuele bijkomende actiemiddelen? Kunnen 

burgemeesters die daarvan gebruikmaken op extra 

middelen rekenen? 

 

01.07  Ahmed Laaouej (PS): Nous aimerions 

confronter vos annonces avec les attentes de ceux 

qui ont tiré la sonnette d'alarme. 

 

 

Par ailleurs, il ne s'agit pas de dire qu'on va 

renforcer les moyens de la police fédérale, alors 

qu'on attend toujours ce renforcement pour les 

polices locales – confrontées à des problèmes 

graves de criminalité organisée – et que l'on 

supprime des moyens dans le cadre du plan Canal. 

Ce dernier visait à lutter contre le risque terroriste, 

et reste nécessaire pour assurer le suivi des 

personnes concernées ou pour anticiper de 

nouveaux problèmes.  

 

01.07  Ahmed Laaouej (PS): We zouden uw 

aankondigingen willen confronteren met de 

verwachtingen van diegenen die de noodklok geluid 

hebben. 

 

Het gaat niet op dat men zegt dat de federale politie 

meer middelen krijgt, terwijl we nog altijd op die 

middelen wachten voor de lokale politie, die met 

ernstige problemen door de georganiseerde 

misdaad te maken krijgt, en er middelen geschrapt 

worden in het Kanaalplan. Dat plan had tot doel het 

terreurrisico tegen te gaan, en blijft nodig voor de 

follow-up van de betrokken personen of om te 

anticiperen op nieuwe problemen. 

 

Le message est trouble: il faudrait préciser vos 

intentions quant au plan Canal dont nous 

demandons le maintien.  

 

Par ailleurs, vous défendez une approche 

administrative de la lutte contre la criminalité 

organisée, en donnant aux bourgmestres des 

prérogatives qui relèvent plutôt selon moi de la 

police et de la PJF. Comment leur garantir les 

moyens de mettre en œuvre ces prérogatives? 

Toutes les communes ne sont pas égales: 

certaines peuvent mobiliser des moyens, d'autres 

sont démunies même pour des contrôles 

élémentaires comme celui de la conformité des 

commerces.  

 

Uw boodschap is niet helder: u moet verduidelijken 

wat u van plan bent met het Kanaalplan, dat wij 

willen behouden. 

 

U verdedigt de bestuurlijke handhaving in de strijd 

tegen de georganiseerde criminaliteit, door de 

burgemeesters prerogatieven toe te kennen die 

mijns inziens veeleer de politie en de FGP 

toekomen. Hoe zult u voor hen de middelen 

veiligstellen die nodig zijn om die prerogatieven uit 

te oefenen? Niet alle gemeenten zijn gelijk: 

sommige kunnen middelen uittrekken, andere 

hebben zelfs geen geld voor elementaire controles, 

bijvoorbeeld om na te gaan of handelszaken in orde 

zijn met de regelgeving. 

 

Par ailleurs, la lutte contre certains phénomènes 

criminels demande des compétences et des 

techniques particulières, dont on ne dispose pas 

forcément au niveau communal. 

 

Nous avons des compétences de police 

administrative et serons donc tributaires 

d'informations parcellaires. Notre responsabilité 

pourrait être engagée s'il apparaît qu'une décision a 

été prise sur la base d'informations incomplètes qui 

auraient pu être renseignées par une base de 

données restant à mettre en œuvre. 

 

 

Nous sommes ici face à un édifice dangereux, 

fragile et attentatoire à certains principes 

Overigens vereist de bestrijding van bepaalde 

criminele fenomenen specifieke bevoegdheden en 

technieken, waarover men op het gemeentelijke 

niveau niet per se beschikt.  

 

We hebben bevoegdheden van bestuurlijke politie 

en zijn dus afhankelijk van fragmentair 

doorstromende informatie. We zouden 

aansprakelijk gesteld kunnen worden, als blijkt dat 

er een beslissing genomen werd op grond van 

onvolledige informatie die men nochtans had 

kunnen terugvinden in een gegevensbank die thans 

nog aangelegd moet worden. 

 

Wat hier voorgesteld wordt, is een gevaarlijke en 

wankele constructie, die tegen bepaalde 
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fondamentaux. 

 

Quel est le calendrier des moyens que vous allez 

dégager? Qu'est-ce qui sera inscrit au budget et 

dans quels délais? S'assure-t-on que les moyens 

seront bien affectés à la lutte contre les 

phénomènes criminels visés? 

 

fundamentele beginselen indruist. 

 

Wat is het tijdpad voor de middelen die u zult 

uittrekken? Welke bedragen zullen er op de 

begroting ingeschreven worden en binnen welke 

termijnen zal dat gebeuren? Zal men erop toezien 

dat de middelen wel degelijk voor de strijd tegen de 

beoogde criminele fenomenen ingezet worden?  

 

Ensuite, quels moyens donnerez-vous aux polices 

locales? Et comment les répartirez-vous 

équitablement? Anvers et d'autres grandes villes 

sont très impactées, mais il ne faudrait pas oublier 

les plus petites communes.  

 

 

Par ailleurs, comment résout-on en amont le 

problème du port d'Anvers, porte d'entrée du trafic 

de cocaïne à l'échelon européen, que certains 

qualifient même de plaque tournante du trafic 

international de drogue? 

 

Welke middelen zult u toekennen aan de lokale 

politie? En hoe zult u die middelen op billijke wijze 

verdelen? Antwerpen en andere grote steden 

hebben zwaar te lijden onder die fenomenen, maar 

men mag de kleinere gemeenten niet over het 

hoofd zien.  

 

Wat wordt er voorts gedaan om het probleem van 

de haven van Antwerpen, die de toegangspoort 

voor de cocaïnehandel in Europa is en door 

sommigen zelfs bestempeld wordt als draaischijf 

van de internationale drugshandel, stroomopwaarts 

op te lossen? 

 

Récemment encore, on apprenait que seul un 

container sur 42 était contrôlé au port d'Anvers. Des 

lobbies économiques s'opposent-ils à davantage de 

contrôles? Ce serait inadmissible… Le problème 

existe depuis des années. S'il est question d'intérêts 

économiques, cela ne pèse rien face aux victimes 

du trafic de drogue, aux règlements de compte 

sanglants, aux pressions sur les magistrats, 

journalistes, policiers et responsables politiques. 

J'aimerais en savoir davantage. Nous continuerons 

à pointer ce problème. 

 

Onlangs nog hoorden we dat in de haven van 

Antwerpen slechts 1 op de 42 containers 

gecontroleerd wordt. Stuit het opvoeren van het 

aantal controles op verzet van economische 

lobbygroepen? Dat zou onaanvaardbaar zijn… We 

worden al jarenlang geconfronteerd met dit 

probleem. Eventuele economische belangen wegen 

geenszins op tegen de slachtoffers van de 

drugshandel, de bloedige afrekeningen, de druk die 

uitgeoefend wordt op magistraten, journalisten, 

politieagenten en beleidsmakers. Ik zou daar graag 

meer over te weten komen. We zullen het probleem 

aan de orde blijven stellen. 

 

01.08 Ortwin Depoortere (VB): À la mi-août 2022, 

j'ai demandé une convocation anticipée de la 

commission de l'Intérieur, afin de débattre de la 

guerre de la drogue qui faisait alors pleinement rage 

depuis plusieurs semaines et, surtout, d'entendre 

de la bouche de la ministre les mesures qui seraient 

prises d'urgence. Ce n'est qu'un mois plus tard que 

nous avons pu entamer la discussion, ce qui 

témoigne d'un manque total du sens de l'urgence. Il 

ne s'agit pas d'incivilités, ni de vulgaires petits 

voyous. Il s'agit d'une guerre de la drogue, avec une 

artillerie lourde et une escalade de la violence. 

 

01.08  Ortwin Depoortere (VB): Midden 

augustus 2022 vroeg ik de commissie Binnenlandse 

Zaken vervroegd bijeen te roepen, om te debatteren 

over de drugsoorlog die toen al enkele weken volop 

woedde en vooral om van de minister te horen 

welke maatregelen urgent zouden worden getroffen. 

Pas een maand later kunnen we de bespreking 

aanvatten. Dat wijst op een totaal gebrek aan sense 

of urgency. Het gaat niet om kwajongensstreken en 

niet om ordinaire kleine boefjes. Het gaat hier om 

een drugsoorlog met grof geschut en escalerend 

geweld. 

 

La PJF et les procureurs généraux avaient lancé un 

cri d'alarme lors de la commission jointe de la 

Justice et de l'Intérieur, demandant des moyens 

supplémentaires pour lutter contre la criminalité 

organisée. C'est pourquoi, à la mi-août, j'ai 

demandé à la ministre de confier certaines missions 

au Centre de crise national, la police locale ne 

parvenant plus à faire face à la situation et 

De FGP en de procureurs-generaal slaakten eerder 

in de gezamenlijke commissie voor Justitie en 

Binnenlandse Zaken een noodkreet en vroegen 

bijkomende middelen om de georganiseerde 

criminaliteit te bestrijden. Daarom vroeg ik de 

minister medio augustus om het Nationaal 

Crisiscentrum een aantal opdrachten te geven. Het 

lokale politiekorps kreeg het immers niet meer 
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demandant elle-même un renfort du niveau fédéral. 

Sans résultat toutefois. La population a alors assisté 

à un jeu de ping-pong entre la ministre et le 

bourgmestre d'Anvers. 

 

gebolwerkt en vroeg zelf om versterking van het 

federale niveau. Daarvan kwam echter helemaal 

niets in huis. De bevolking kreeg een rondje 

zwartepieten tussen de minister en de 

burgemeester van Antwerpen te zien. 

 

Le 25 août, nous avons dû apprendre via les 

médias que la ministre s'est concertée avec 

plusieurs bourgmestres de grandes villes. Une loi 

sur l'approche administrative est en cours 

d'élaboration, ce qui semble a priori une bonne 

chose. Des moyens supplémentaires doivent 

effectivement être investis, et cela également à 

l'échelon local. Il faut mettre fin au financement de 

la criminalité et s'attaquer au blanchiment de 

l'argent de la criminalité. 

 

Il reste à savoir si les membres du gouvernement 

ont accordé leurs violons. Les déclarations faites 

par MM. Thiébaut et Laaouej ne semblent pas 

attester d'une grande confiance dans les plans 

annoncés. Quand le projet de loi verra-t-il le jour? 

 

Op 25 augustus hebben wij via de media moeten 

vernemen dat de minister overlegd heeft met een 

aantal burgemeesters van grote steden. Er is een 

wet in de maak over de bestuurlijke handhaving. Op 

het eerste gezicht lijkt dat een goede zaak. Er 

moeten inderdaad meer middelen worden ingezet, 

ook op lokaal niveau. De criminaliteitsfinanciering 

moet worden stopgezet en het witwassen van 

criminele gelden moet worden aangepakt. 

 

 

Het is maar de vraag of de violen binnen de 

federale regering gestemd zijn. Uit uitspraken van 

de heren Thiébaut en Laaouej blijkt niet onmiddellijk 

een groot vertrouwen in de plannen. Wanneer zal 

het wetsontwerp het levenslicht zien? 

 

La ministre n'a rien déclaré de nouveau. Les 

investissements additionnels et le plan d'action 

visant à recruter des policiers supplémentaires nous 

étaient déjà connus. De plus, la mise en œuvre de 

ces mesures n'est pas assez rapide. Au vu de 

l'ampleur de la guerre de la drogue à Anvers, elles 

sont trop modestes et arrivent trop tard. En outre, 

nous assistons à une nouvelle désignation de boucs 

émissaires puisque la ministre renvoie au 

bourgmestre et à la police locale. Lorsqu'il est 

question d'attaques à la grenade ou à la bombe ou 

de règlements de comptes, il convient de mobiliser 

des moyens fédéraux supplémentaires. 

 

L'officier de liaison en Amérique du Sud est-il déjà 

en poste ou ne s'agit-il également que d'un effet 

d'annonce? 

 

De minister heeft niets nieuws verteld. De 

bijkomende investering en het actieplan om extra 

politiemensen te rekruteren, waren ons al bekend 

en zijn niet urgent genoeg. Het is too little too late 

als men kijkt naar de omvang van de drugsoorlog in 

Antwerpen. Bovendien wordt er opnieuw een rondje 

zwartepieten gespeeld. De minister verwijst naar de 

burgemeester en de lokale politie. Als er sprake is 

van granaataanslagen, bomaanslagen en 

afrekeningen, dan moeten er bijkomende federale 

middelen worden ingezet.  

 

 

 

Is de verbindingsofficier in Zuid-Amerika al aan de 

slag of is dat ook niet meer dan een aankondiging? 

 

Je sais qu'il existe des mesures à long terme, mais, 

à présent, il faut réagir plus rapidement. Il aurait 

fallu prendre des mesures immédiatement et créer 

un effet de choc en envoyant des effectifs de la 

police fédérale et de l'armée dans les quartiers 

sensibles. L'on aurait pu imposer des interdictions 

de rassemblement et installer des postes de police 

mobiles. 

 

Les autorités omettent de combler les lacunes de la 

guerre contre la drogue en procédant à des 

contrôles plus ciblés des conteneurs en provenance 

d'Amérique du Sud ou en recourant à des capteurs 

intelligents. 

 

Ik weet dat er langetermijnmaatregelen zijn, maar 

nu moet er korter op de bal worden gespeeld. Men 

had onmiddellijk maatregelen moeten nemen. Men 

had een schokeffect moeten creëren door 

manschappen van de federale politie en het leger in 

te zetten in drugsgevoelige wijken. Men had 

samenscholingsverboden kunnen opleggen en 

mobiele politieposten kunnen inrichten.  

 

De overheid laat na de hiaten van de war on drugs 

te vullen door een meer gerichte controle van 

containers uit Zuid-Amerika of door gebruik te 

maken van slimme sensoren. 

 

01.09  Marijke Dillen (VB): Je reconnais que ce 

gouvernement a consenti certains efforts. Certes, il 

01.09  Marijke Dillen (VB): Ik erken dat deze 

regering een aantal inspanningen gedaan heeft. Het 
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n'existe pas de solutions miracles, mais les 

violences estivales liées à la drogue ne sont pas 

tombées du ciel. Le directeur de la PJF d'Anvers a 

laissé entendre que ses effectifs étaient dépassés 

par les événements. Il convient d'accroître 

l'attractivité de la PJF. À Anvers, les collaborateurs 

de la PJF doivent travailler dans des bureaux 

vétustes. 

 

klopt dat er geen mirakeloplossingen zijn, maar de 

zomer vol drugsgeweld komt niet uit de lucht vallen. 

De directeur van de Antwerpse FGP liet uitschijnen 

dat zijn manschappen achter de feiten aan moeten 

lopen. De aantrekkelijkheid van de FGP moet 

verhoogd worden. In Antwerpen moeten zij werken 

in aftandse kantoren. 

 

Des faits d'une telle gravité requièrent une approche 

rigoureuse. Une personne prise en flagrant délit doit 

être arrêtée immédiatement et doit le rester jusqu'à 

ce que l'affaire soit traitée, et cette procédure doit 

être beaucoup plus rapide. L'exécution des peines 

constitue le problème majeur. Les personnes 

condamnées doivent purger leur peine entièrement, 

sans libération anticipée ni réduction de peine.  

 

La police et la Justice sont confrontées à un trop 

grand nombre de procédures et de règles et à un 

manque chronique d'argent.  

 

Quand le procureur portuaire sera-t-il en place? 

 

Dergelijke zware feiten moeten kordaat worden 

aangepakt. Iemand die betrapt wordt, moet 

onmiddellijk aangehouden worden en blijven tot zijn 

zaak behandeld is en die behandeling moet veel 

sneller gebeuren. De strafuitvoering is het grootste 

probleem. Een straf moet volledig uitgezeten 

worden, zonder vervroegde vrijlating of 

strafverkorting.  

 

Politie en gerecht kampen met te veel procedures 

en regels en een chronisch geldgebrek.  

 

 

Wanneer zal de havenprocureur er komen? 

 

Le budget suffit-il à recruter des magistrats 

supplémentaires pour le local anversois 

d'entreposage des drogues? Les trouvera-t-on, ces 

magistrats? Il importe de scanner tous les 

conteneurs à haut risque. Aujourd'hui, ce n'est pas 

du tout le cas. Enfin, où la ministre trouvera-t-elle 

les moyens supplémentaires? 

 

Is er voldoende budget om bijkomende magistraten 

voor de Antwerpse drugkamer aan te werven? Gaat 

men die magistraten wel vinden? Alle 

risicocontainers moeten gescand worden. Vandaag 

is dat absoluut nog niet het geval. Waar zal de 

minister tot slot de bijkomende middelen halen? 

 

01.10  Philippe Pivin (MR): Nous avons souvent 

échangé sur les moyens de la PJF, les stratégies et 

le travail d'enquête. En mai 2022, le procureur 

fédéral nous détaillait le trafic de drogue en 

Belgique et ses ravages, et disait que le dossier Sky 

ECC permettait de cartographier la criminalité dans 

notre pays, basée à Anvers mais pas que là. Les 

représentants de la PJF soulignaient l'urgence de 

travailler à Bruxelles, ville malmenée par les mafias. 

Le procureur du Roi d'Anvers soulignait les liens 

criminels entre ces deux villes.  

 

01.10  Philippe Pivin (MR): We hebben vaak van 

gedachten gewisseld over de middelen, de 

strategieën en het speurwerk van de FGP. In mei 

2022 heeft de federale procureur ons uitvoerig 

onderhouden over de drugshandel in België en de 

verwoestende impact ervan. Hij zei toen dat de 

misdaad in ons land, in Antwerpen maar ook 

daarbuiten, dankzij het Sky ECC-dossier in kaart 

kon worden gebracht. De vertegenwoordigers van 

de FGP benadrukten dat er dringend opgetreden 

moet worden in Brussel, een stad die het juk van de 

maffia's ondergaat. De Antwerpse procureur des 

Konings onderstreepte de criminele banden tussen 

Antwerpen en Brussel.  

 

Les laboratoires de production de drogues 

synthétiques se multiplient en Campine, dans le 

Limbourg, en Wallonie. Les constats policiers et 

judiciaires démontrent la nécessité d'une 

coopération entre le plan XXL et les actions de la 

police contre la transmigration. Tous ceux que nous 

avons entendus sont satisfaits d'avoir pu s'exprimer 

et alerter le Parlement de cette situation. Peu doit 

encore être dit mais il reste beaucoup à faire.  

 

Vous avez dit que la recrudescence des violences à 

Het aantal druglabs in de Kempen, Limburg en 

Wallonië neemt toe. Uit de vaststellingen van de 

politie en het gerecht blijkt dat er nood is aan een 

afstemming tussen het plan XXL en de politieacties 

in de strijd tegen transmigratie. Al degenen die we 

gehoord hebben, zijn blij dat ze hun zegje hebben 

kunnen doen en het Parlement hebben kunnen 

waarschuwen voor die situatie. Zowat alles is 

gezegd, maar er moet nog veel gedaan worden.  

 

U hebt gezegd dat het toenemende geweld in 
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Anvers serait due en partie au chaos qui règne 

dans le milieu après l'arrestation de 

1 200 personnes.  

 

Antwerpen deels te wijten zou zijn aan de paniek in 

het drugsmilieu naar aanleiding van de 

1.200 aanhoudingen.  

 

Monsieur le ministre de la Justice, pouvez-vous 

nous éclairer sur l'évolution de la réponse judiciaire 

dans le suivi de ces arrestations? 

 

Madame la ministre de l'Intérieur, que direz-vous 

aux mandataires locaux que vous recevrez 

demain? L'avis de l'Union des Villes et Communes 

de Wallonie n'est pas très favorable à cet avant-

projet, qui contient selon moi de nombreux points 

positifs. L'Union indique notamment que le projet 

aurait pour orientation de décharger le pouvoir 

judiciaire, dans lequel l'État fédéral n'investit plus 

assez, en reportant sa mission sur les pouvoirs 

locaux dont ce n'est pas le rôle. 

 

 

 

Enfin, quelles conclusions tirez-vous des propos 

critiques quant à la gestion à Anvers, tenus par 

Tom Decorte, directeur de l'Institute for Social Drug 

Research? 

 

Mijnheer de minister van Justitie, kunt u de evolutie 

van het gerechtelijke optreden na die arrestaties 

toelichten? 

 

Mevrouw de minister van Binnenlandse Zaken, wat 

zult u de lokale mandatarissen die u morgen zult 

ontvangen, zeggen? Het advies van de Union des 

Villes et Communes de Wallonie over het 

voorontwerp is niet zeer gunstig, al bevat het 

volgens mij heel wat positieve elementen. De 

UVCW wijst er meer bepaald op dat het ontwerp 

strekt tot een ontlasting van de rechterlijke macht, 

waarin het federale niveau niet meer voldoende 

investeert, door de opdrachten van het gerecht naar 

de lokale besturen over te hevelen, terwijl dat niet 

hun rol is. 

 

Welke conclusies trekt u ten slotte uit de kritische 

uitspraken van Tom Decorte, directeur van het 

Institute for Social Drug Research, in verband met 

de aanpak in Antwerpen?  

 

01.11  Franky Demon (cd&v): Le soleil de l'été 

aurait dû être garant d'un été sans soucis, mais les 

Anversois n'ont plus osé sortir de chez eux. Grâce à 

l'opération Sky ECC, une percée a été réalisée 

dans l'enquête sur la mafia de la drogue, ce qui a 

malheureusement semé une certaine panique et 

engendré les faits de violence que nous avons pu 

constater. Nous devons également renforcer nos 

services car toutes les informations collectées ne 

peuvent pas être examinées. 

  

Le bourgmestre d'Anvers a profité des événements 

survenus dans sa ville pour refiler la patate chaude 

au gouvernement fédéral mais il aurait pu prendre 

les choses en main car il dispose de la plus grande 

force de police du pays. La police d'Anvers peut 

déployer un millier d'agents pour le festival 

Tomorrowland mais elle n'a pas assez de personnel 

pour sécuriser la ville. Il s'agit donc d'une question 

de priorités. 

 

01.11  Franky Demon (cd&v): De zomerzon had 

voor een zorgeloze zomer moeten zorgen, maar de 

Antwerpenaren gingen met een bang hart de straat 

op. Dankzij de operatie Sky ECC kwam er een 

doorbraak in het onderzoek naar de drugsmaffia, 

maar met paniek en de bekende feiten tot gevolg. 

We moeten ook onze diensten versterken, want niet 

alle vergaarde informatie kan worden onderzocht. 

  

 

 

De Antwerpse burgemeester greep de 

gebeurtenissen in zijn stad aan om de hete 

aardappel door te schuiven naar de federale 

regering. Hij had nochtans de hand ook in eigen 

boezem kunnen steken. Hij beschikt over het 

grootste politiekorps van het land. Voor 

Tomorrowland kan de Antwerpse politie 

1.000 agenten afvaardigen, maar er is onvoldoende 

personeel om de eigen stad te beveiligen. Dat is 

dus een kwestie van prioriteiten. 

 

Il n'est pas vrai non plus que le gouvernement ne 

fait rien. Au cours de cette législature, 313 millions 

d'euros ont été investis dans la police, alors 

qu'auparavant il n'était question que d'économies. 

La police fédérale n'a jamais compté autant 

d'effectifs. 

 

Het klopt ook niet dat de regering niets onderneemt. 

Er werd tijdens deze regeerperiode 

313 miljoen euro geïnvesteerd in de politie, terwijl er 

daarvoor alleen besparingen waren. De federale 

politie telde nooit zoveel personeelsleden.  

 

Il s'agit à présent d'utiliser ces ressources avec 

efficacité. La police et la Justice doivent être 

assistées. Dans l'accord de gouvernement, il a été 

Nu moeten die middelen ook doelmatig worden 

ingezet. Dat kunnen de politie en het gerecht niet 

alleen. In het regeerakkoord werd afgesproken dat 
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convenu que les pouvoirs locaux se verraient 

également offrir davantage de possibilités pour 

l'approche administrative. C'est pourquoi je me 

réjouis beaucoup que le Conseil des ministres de 

vendredi dernier ait approuvé l'avant-projet y 

afférent. Enfin, les pouvoirs locaux recevront les 

outils nécessaires pour empêcher la criminalité 

organisée de gangréner leur territoire. Avec le 

soutien de la Direction Evaluation de l'intégrité pour 

les pouvoirs publics (DEIPP) qui doit être mise en 

place et l'expansion des centres d'expertise et 

d'information d'arrondissement (ARIEC), ils 

pourront s'attaquer au problème avec vigueur.  

 

En outre, la coopération internationale dans ces 

dossiers est capitale. Les deux ministres 

m'apprennent que des mesures claires ont été 

prises dans ce domaine également et j'en suis ravi.  

 

de lokale besturen ook meer mogelijkheden voor 

bestuurlijke handhaving zouden krijgen. Daarom 

ben ik bijzonder verheugd dat het voorontwerp ter 

zake vorige vrijdag door de ministerraad werd 

goedgekeurd. Eindelijk zullen lokale besturen de 

tools krijgen om de georganiseerde criminaliteit op 

hun grondgebied te weren. Met de steun van de op 

te richten Directie Integriteitsbeoordeling voor 

Openbare Besturen (DIOB) en de uitbreiding van de 

arrondissementele informatie- en expertisecentra 

(ARIEC's) zullen zij de problematiek kordaat kunnen 

aanpakken.  

 

 

Daarnaast is internationale samenwerking in deze 

dossiers cruciaal. Ik ben blij van beide ministers te 

vernemen dat ook op dat vlak duidelijke 

maatregelen zijn genomen. 

 

Il me paraît très inquiétant que la consommation de 

drogues semble être actuellement socialement 

acceptée. Les toxicomanes sont pourtant complices 

des violences liées à la drogue, car il n'y a pas 

d'offre sans demande. Ils mettent en danger non 

seulement leur propre santé, mais également celle 

de leurs concitoyens. L'accord de gouvernement 

prévoit de se concentrer sur la prévention et de 

généraliser dans l'ensemble du pays les chambres 

de traitement de la toxicomanie. Où en est le 

gouvernement dans cette généralisation? Quelles 

initiatives a-t-il déjà prises en matière de 

prévention? Coopère-t-il avec les Communautés à 

cette fin? 

 

Le bourgmestre d'Anvers a pointé cet été la 

problématique de la consommation de drogue au 

sein de la police et le risque que certains policiers 

transmettent des informations aux bandes 

criminelles. J'espère que la nouvelle loi disciplinaire 

prévoira la mise place d'un contrôle permanent de 

l'intégrité. En effet, nous devons empêcher par tous 

les moyens que les truands s'infiltrent dans le 

monde légal, notamment dans les services de 

sécurité. 

 

Bref, la coopération demeure la clé du succès dans 

cette problématique complexe. Si nous permettons 

que des dissensions naissent dans nos rangs, les 

criminels gagneront. 

 

Het baart mij wel grote zorgen dat druggebruik 

tegenwoordig sociaal aanvaard lijkt te zijn. De 

gebruikers zijn nochtans medeplichtig aan het 

drugsgeweld, want zonder vraag is er ook geen 

aanbod. Druggebruikers brengen niet alleen hun 

eigen gezondheid in gevaar, maar ook hun 

medeburgers. In het regeerakkoord werd 

afgesproken om te focussen op preventie en de 

drugbehandelingskamers in het volledige land uit te 

rollen. Hoever staat de regering met die uitrol? 

Welke initiatieven inzake preventie zijn er reeds 

genomen? Wordt daarvoor samengewerkt met de 

gemeenschappen? 

 

 

De burgemeester van Antwerpen wees deze zomer 

op de problematiek van druggebruik bij de politie en 

het risico dat sommige politiemensen informatie 

zouden doorspelen aan de misdaadbendes. Ik hoop 

dat in het kader van de nieuwe tuchtwet een 

permanente integriteitsscreening kan worden 

uitgewerkt. We moeten immers met alle mogelijke 

middelen voorkomen dat de onderwereld infiltreert 

in de bovenwereld, en zeker in de 

veiligheidsdiensten. 

 

Kortom, samenwerking blijft in deze complexe 

problematiek de sleutel tot succes. Als we ons uit 

elkaar laten spelen, winnen de criminelen. 

 

01.12  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Je m'interroge 

sur l'approche administrative proposée par la 

ministre Verlinden, via le projet de loi annoncé, pour 

répondre au trafic de drogues, notamment au 

lendemain des événements d'Anvers. D'une part, 

on transfère des compétences judiciaires vers 

l'exécutif. N'y a-t-il pas là un problème eu égard à la 

séparation des pouvoirs?  

01.12  Nabil Boukili (PVDA-PTB): De door minister 

Verlinden via het aangekondigde wetsontwerp 

voorgestelde bestuurlijke handhaving als antwoord 

op de drugshandel roept bij mij vragen op, zeker in 

de nasleep van de gebeurtenissen in Antwerpen. 

Enerzijds worden er rechterlijke bevoegdheden 

overgedragen aan de uitvoerende macht. Vormt dat 

geen probleem wat de scheiding der machten 
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D'autre part, en quoi cette approche locale 

résoudra-t-elle le problème? Car le manque le plus 

criant, exposé tant par les magistrats que par la 

PJF, est celui des moyens au niveau fédéral.  

 

betreft? 

 

Anderzijds rijst de vraag hoe die lokale aanpak het 

probleem zal oplossen. Het schrijnendste tekort, dat 

zowel door de magistraten als door de FGP 

aangekaart werd, is immers het tekort aan middelen 

op federaal niveau.  

 

C'est au niveau fédéral qu'ont lieu les enquêtes 

pour démanteler les réseaux, non au niveau des 

bourgmestres. En quoi augmenter les compétences 

des bourgmestres aidera-t-il à scanner davantage 

de containers au port d'Anvers? On passe à côté du 

problème de fond. Quelle politique allez-vous mener 

pour répondre aux besoins exprimés par les acteurs 

de terrain?  

 

 

Vous avez annoncé le recrutement de 

1 000 personnes pour la police fédérale, dont 400 

pour la PJF d'ici la fin de la législature. C'est 

largement insuffisant. Trouvez-vous que la police en 

demande trop? Pourquoi ne répondez-vous pas à 

sa demande? Engager plus de policiers dans la PJF 

ne constitue pas un coût mais un investissement, 

puisque cela rapporte beaucoup, comme on l'a vu 

avec l'opération Sky ECC qui a rapporté 74 millions 

d'euros.  

 

De onderzoeken om de netwerken te ontmantelen 

worden uitgevoerd op het federale niveau, niet op 

dat van de burgemeesters. Hoe zal de uitbreiding 

van de bevoegdheden van de burgemeesters ertoe 

bijdragen dat er in de haven van Antwerpen meer 

containers gescand worden? Men gaat voorbij aan 

het onderliggende probleem. Welk beleid wilt u 

voeren om tegemoet te komen aan de behoeften 

die de actoren op het terrein geformuleerd hebben? 

 

U hebt aangekondigd dat er tegen het einde van 

deze regeerperiode 1.000 personen zullen worden 

aangeworven voor de federale politie, van wie 400 

voor de FGP. Dat is ruimschoots onvoldoende. 

Vindt u dat de politie te veel vraagt? Waarom gaat u 

niet in op haar vraag? De rekrutering van meer 

politieagenten voor de FGP vormt geen kostenpost, 

maar een investering, want dat brengt veel op, zoals 

is gebleken uit operatie Sky ECC, die 

74 miljoen euro opgebracht heeft.  

 

C'est largement supérieur aux 35 millions d'euros 

demandés par la PJ. Pourquoi ne le faites-vous 

pas? 

 

Il manque 4 000 policiers. Comment résoudre le 

déficit quand sur 1 400 qui partent à la retraite 

chaque année, le recrutement visé est de 1 600 par 

an? Le transfert de compétences ne changera rien 

sur le terrain, comme l'ont fait remarquer les 

bourgmestres wallons et bruxellois. Je crains qu'ils 

n'aient pas été consultés pour votre projet.  

 

 

 

Vous annoncez des investissements de 310 millions 

d'euros dans la police d'ici la fin de la législature 

mais vous ne tenez pas compte des économies 

linéaires de 212 millions. Il faut plus de 

recrutements et plus de moyens.  

 

Dat is beduidend meer dan de 35 miljoen euro die 

de GP vraagt. Waarom gaat u niet in op die vraag? 

 

 

Er is een tekort van 4.000 politieagenten. Hoe kan 

men dat tekort wegwerken wanneer er jaarlijks 

1.400 agenten met pensioen gaan en ernaar 

gestreefd wordt jaarlijks 1.600 agenten aan te 

werven? De overdracht van bevoegdheden zal niets 

veranderen aan de situatie in het veld, zoals de 

Waalse en Brusselse burgemeesters aangegeven 

hebben. Ik vrees dat ze niet werden geraadpleegd 

over uw wetsontwerp. 

 

U kondigt aan dat er 310 miljoen euro geïnvesteerd 

zal worden in de politie tegen het einde van de 

legislatuur, maar u houdt geen rekening met de 

lineaire besparingen ten belope van 212 miljoen. Er 

is nood aan meer personeel en meer middelen. 

 

Que fait-on pour rendre le métier attrayant? On n'a 

toujours aucune garantie pour les deux phases de 

revalorisation salariale prévues d'ici 2024. Vous 

auriez refusé deux propositions de revalorisation 

pour faire face à l'inflation. La prime d'enquête, 

supprimée par M. Jambon, va-t-elle faire son 

retour?  

 

 

Wat wordt er ondernomen om het beroep 

aantrekkelijk te maken? Er zijn nog steeds geen 

garanties voor de twee fasen van de 

loonsverhoging die tegen 2024 gepland zijn. U hebt 

naar verluidt twee voorstellen voor een 

opwaardering van het beroep, om gelijke tred te 

houden met de inflatie, afgewezen. Zal de 

onderzoekspremie, die minister Jambon afschafte, 

opnieuw ingevoerd worden?  
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Tout le monde affirme sa volonté de lutter contre la 

criminalité mais que fait-on en pratique? Pourquoi 

ne donne-t-on pas à la PJ le personnel et les 

moyens qu'elle réclame? Dans le port d'Anvers, à 

peine un pour cent des conteneurs sont scannés, 

alors qu'il s'agit d'une plaque tournante du trafic de 

drogue. Pourquoi ne se donne-t-on pas les moyens 

de scanner davantage?  

 

 

Iedereen verkondigt de misdaad te willen bestrijden, 

maar wat gebeurt er in de praktijk? Waarom krijgt 

de gerechtelijke politie niet het personeel en de 

middelen waarom ze vraagt? In de Antwerpse 

haven wordt er nauwelijks één procent van de 

containers gescand, terwijl de haven een draaischijf 

voor de drugshandel is. Waarom worden er geen 

middelen beschikbaar gesteld om meer te 

scannen?  

 

En quoi votre projet de loi répond-il aux besoins 

exprimés par les personnes concernées? Vous 

donnez des compétences aux bourgmestres mais 

ce ne sont pas eux qui mèneront les enquêtes pour 

démanteler les réseaux. 

 

Pouvez-vous donner une réponse claire à la 

question de la prime? 

 

Par ailleurs, comment expliquez-vous qu'un dossier 

lié aux stupéfiants sur deux soit classé sans suite? 

Connaissez-vous le taux de classement sans suite 

dans les affaires de ventes et d'imports-exports? 

Que comptez-vous mettre en place pour réduire les 

classements sans suite? 

 

M. Van Quickenborne, envisagez-vous de renforcer 

les équipes de la PJF d'Anvers, et de combien 

d'enquêteurs? 

 

Hoe beantwoordt uw wetsontwerp aan de door de 

betrokken personen geformuleerde behoeften? U 

hevelt bevoegdheden over naar de burgemeesters, 

maar zij zullen niet de onderzoeken uitvoeren om 

de netwerken op te rollen. 

 

Kunt u een duidelijk antwoord geven op de vraag 

over de premie? 

 

Hoe verklaart u overigens dat één op de twee 

drugsdossiers geseponeerd wordt? Weet u welk 

percentage van de dossiers inzake dealen of in- en 

uitvoer geseponeerd wordt? Welke maatregelen wilt 

u nemen om het aantal sepots terug te dringen?  

 

 

Mijnheer Van Quickenborne, overweegt u om de 

teams van de FGP van Antwerpen te versterken, en 

zo ja, met hoeveel rechercheurs?  

 

01.13  Tim Vandenput (Open Vld): Pourvoir les 

nombreux postes vacants à la PJF d'Anvers est un 

défi. L'accord prévoyait que 10 % du flux entrant 

des 1 600 nouveaux membres du personnel iraient 

à la PJF. Est-ce toujours le cas? Un système a-t-il 

été mis en place pour y parvenir? 

 

 

La corruption au sein des services de police et 

parmi les travailleurs des entreprises constitue un 

problème majeur. Des actions sont-elles entreprises 

à cet égard? Existe-t-il une procédure interne ou un 

système de signalement interne? 

 

01.13  Tim Vandenput (Open Vld): Het is een 

uitdaging om de vele vacatures bij de Antwerpse 

FGP in te vullen. De afspraak was dat 10 % van de 

instroom van de 1.600 nieuwe personeelsleden 

naar de FGP zou gaan. Is dat nog altijd zo? Heeft 

men een systeem om dit daadwerkelijk te 

realiseren? 

 

De corruptie binnen politiediensten en bij 

werknemers van bedrijven is een groot probleem. 

Wordt daar iets aan gedaan? Bestaat er een interne 

procedure of een intern meldingssysteem? 

 

La PJF a demandé qu'une partie des 85 millions 

d'euros confisqués lui soit directement reversée 

pour l'achat de matériel. Cette demande a-t-elle 

déjà été discutée au sein du gouvernement? 

 

Anvers est la principale plaque tournante du trafic 

de cocaïne dans le monde. Les initiatives doivent 

également être soutenues par le port et le 

bourgmestre. Si le port d'Anvers était classé au 

dixième rang, la criminalité serait sûrement moins 

élevée et le rôle de la mafia de la drogue moins 

important. Aujourd'hui, la police et la Justice mettent 

et maintiennent les choses sous contrôle, mais en 

De FGP vroeg dat een deel van de in beslag 

genomen 85 miljoen euro direct naar de FGP zou 

terugvloeien voor de aankoop van materiaal. Is dat 

binnen de regering al besproken? 

 

Antwerpen is wereldwijd de belangrijkste draaischijf 

van de cocaïnehandel. Initiatieven moeten ook door 

de haven en de burgemeester gesteund worden. 

Mocht de Antwerpse haven op de tiende plaats 

staan, dan zou de criminaliteit vast minder hoog zijn 

en de rol van de drugsmaffia minder groot. Politie 

en justitie brengen en houden de zaak nu onder 

controle, maar dat is symptoombehandeling. Wij 
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plus de traiter les symptômes, nous devons 

également nous attaquer à la cause. Sur ce plan, je 

reste un peu sur ma faim, mais cela tient à 

l'efficacité du port. Nous allons donc, lors des 

auditions, écouter le bourgmestre, qui est le premier 

responsable, sur ce qu'il entreprend car il y a une 

grande différence entre ce qu'il dit et ce qu'il fait. 

 

moeten ook de oorzaak aanpakken. Op dat vlak blijf 

ik wat op mijn honger, maar dat heeft te maken met 

de efficiëntie van de haven. Laat ons dus tijdens de 

hoorzittingen de eerste verantwoordelijke, de 

burgemeester, horen over wat hij onderneemt, want 

er is een groot verschil tussen wat hij zegt en wat hij 

doet. 

 

01.14  Ben Segers (Vooruit): Nombre d'Anversois 

ont peur. Des attaques ont été perpétrées un peu 

partout dans la ville. 

 

01.14  Ben Segers (Vooruit): Veel Antwerpenaren 

zijn bevreesd. Overal waren er aanslagen. 

 

Que se passera-t-il si des victimes innocentes sont 

à déplorer? Il est déjà arrivé que des criminels se 

trompent de cible lorsqu'ils commettent un attentat. 

Tôt ou tard, il y aura un gros dérapage. Des 

quartiers sont entraînés dans le maelstrom de cette 

criminalité subversive. Les jeunes ne vont plus à 

l'école car il y a beaucoup plus d'argent à gagner 

avec le trafic de drogue. Le crime ne doit pas payer. 

Il est temps d'agir à tous les niveaux. La politique 

exposée par les ministres est un point de départ 

important. Un cadre légal pour l'approche 

administrative qui donne aux villes et aux 

communes les outils adéquats est un objectif que 

nous défendons depuis des années. Le nouveau 

Stroomplan et le procureur portuaire sont des points 

positifs, mais pour que tout cela fonctionne, un 

large engagement est nécessaire. 

 

Wat zal er gebeuren als er onschuldige slachtoffers 

vallen? Er zijn al aanslagen op verkeerde adressen 

gebeurd. Het is een kwestie van tijd voor er iets 

misloopt. Wijken worden meegesleurd in die 

ondermijnende criminaliteit. Jongeren gaan niet 

meer naar school, omdat er veel meer geld te 

verdienen valt met de drugshandel. Misdaad mag 

niet lonen. Het is tijd voor actie op alle niveaus. Het 

beleid dat de ministers hebben toegelicht, is een 

belangrijke aanzet. Een wettelijk kader voor 

bestuurlijke handhaving dat steden en gemeenten 

de juiste tools geeft, is iets waar wij al jaren voor 

ijveren. Het vernieuwde Stroomplan en een 

havenprocureur zijn een goede zaak, maar om dat 

alles te doen slagen, is er een breed engagement 

nodig. 

 

Il faut créer une culture de collaboration. Il est 

regrettable que le bourgmestre d'Anvers ait d'abord 

donné l'impression qu'il pouvait mener seul la lutte 

contre la drogue, pour s'en prendre par la suite au 

niveau fédéral parce que les résultats de sa 

politique ne sont pas au rendez-vous. Au cours des 

derniers mois, il y aurait eu un revirement de 

situation et il serait désormais question d'une 

collaboration renouvelée. 

 

Er is een samenwerkingscultuur nodig. Het is niet 

goed dat de Antwerpse burgemeester eerst de 

indruk gaf de strijd tegen drugs wel even 

eigenhandig aan te kunnen gaan om dan uit te 

halen naar het federale niveau omdat de resultaten 

van zijn beleid uitblijven. In de voorbije maanden 

zou er een kentering gekomen zijn en is er opnieuw 

sprake van samenwerking. 

 

Dans la lutte contre la drogue, suivre l'argent devrait 

être le principe directeur. Tant que les autorités 

n'arrivent pas à confisquer les produits du crime, 

c'est un emplâtre sur une jambe de bois. 

L'approche administrative contribuera en effet à cet 

objectif, en veillant à ce que l'argent du crime 

n'entre plus dans l'économie légale. Il faut investir 

systématiquement dans des enquêtes de qualité sur 

le blanchiment d'argent. Cela nécessite une chaîne 

de mesures, notamment des investissements dans 

des enquêteurs financiers spécialisés et un nombre 

suffisant de magistrats spécialisés dans le 

blanchiment d'argent. Nous devons priver les 

criminels de leur butin, même après une 

condamnation, si nécessaire 20 ans après les faits. 

C'est la meilleure forme de prévention. 

 

In de strijd tegen drugs moet follow the money de 

leidraad zijn. Zolang de overheid er niet in slaagt de 

criminele opbrengsten af te nemen, is het dweilen 

met de kraan open. De bestuurlijke handhaving zal 

daar inderdaad toe bijdragen door ervoor te zorgen 

dat crimineel geld niet langer in de economische 

bovenwereld terechtkomt. Er moet systematisch 

geïnvesteerd worden in kwalitatieve 

witwasonderzoeken. Hiervoor is een ketting van 

maatregelen nodig, waaronder investeringen in 

gespecialiseerde financiële speurders en voldoende 

witwasmagistraten. We moeten de buit afnemen, 

ook na een veroordeling, desnoods 20 jaar na de 

feiten. Dat is de beste vorm van preventie. 

 

Il faut non seulement lutter contre les symptômes et We moeten niet enkel aan symptoombestrijding 
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arrêter les coursiers, mais également s'attaquer aux 

réseaux qui se cachent derrière ces attaques. 

L'OCAM est l'organe par excellence pour assembler 

les pièces de ce puzzle. Le ministre serait-il prêt à 

charger l'OCAM de la mission de cartographier les 

organisations criminelles de narcotrafic?  

 

doen en enkel de loopjongens arresteren, maar ook 

de achterliggende netwerken aanpakken. Het 

OCAD is bij uitstek het orgaan om ook deze puzzel 

te leggen. Is de minister bereid om het OCAD de 

taak te geven om de criminele drugsorganisaties in 

kaart te brengen?  

 

Nous ne devons pas agir à l'aveugle. Le nombre de 

conteneurs contrôlés doit augmenter. Comme il est 

trop difficile de vérifier tous les conteneurs, nous 

devons opérer des choix. Pour ce faire, nous avons 

besoin de meilleurs accords avec des pays comme 

la Colombie. Nous saluons donc la désignation d'un 

officier de liaison.  

 

Nous devons mener un débat approfondi sur la 

politique en matière de drogues au sens plus large. 

Le plaidoyer en faveur d'une large commission 

thématique fédérale sur les drogues, composée 

d'experts et de députés, est justifié. Cependant, 

nous devons éviter de faire double emploi avec la 

Cellule générale de Politique en matière de 

Drogues. C'est pourquoi mon groupe demande que 

les ministres concernés fassent régulièrement 

rapport sur les concertations qui s'y déroulent. 

 

We mogen niet blind varen. Het aantal 

gecontroleerde containers moet omhoog. Omdat 

alle containers controleren te moeilijk is, moeten we 

keuzes maken. Daartoe zijn er betere afspraken 

met landen als Colombia nodig. Wij juichen de 

verbindingsofficier dan ook toe.  

 

 

We moeten het debat over het ruimere drugsbeleid 

grondig voeren. Het pleidooi voor een brede 

federale themacommissie Drugs met experts en 

parlementsleden is gerechtvaardigd. We mogen 

echter geen dubbel werk leveren met de Algemene 

Cel Drugsbeleid. Daarom vraagt mijn fractie dat de 

betrokken ministers regelmatig zouden rapporteren 

over het overleg dat daar gevoerd wordt.  

 

01.15 Sophie Rohonyi (DéFI): Ce débat sur les 

mesures pour contrer les violences liées aux 

drogues était nécessaire, vu l'intensification de 

celles-ci. Merci d'avoir mis en exergue les 

problèmes de capacité et d'être revenus sur les 

conséquences du dossier Sky ECC, pour lequel il 

faut féliciter les enquêteurs. Ce dernier ne doit pas 

servir d'alibi, mais doit au contraire nous permettre 

d'agir de façon plus ciblée. 

 

Comme l'a souligné le procureur fédéral Van 

Leeuw, cela a permis une cartographie de la 

criminalité liée à la drogue. Quelles sont les 

informations récoltées et comment les utilisons-

nous concrètement? 

 

01.15  Sophie Rohonyi (DéFI): Dit debat over de 

maatregelen om drugsgerelateerd geweld tegen te 

gaan was noodzakelijk, aangezien dat geweld 

escaleert. Ik dank u dat u de capaciteitsproblemen 

belicht hebt en teruggekomen bent op de gevolgen 

van het dossier Sky ECC, waarvoor de 

rechercheurs felicitaties verdienen. Dat dossier mag 

geen schaamlapje zijn, maar moet ons net in staat 

stellen om gerichter op te treden. 

 

Zoals opgemerkt werd door federaal procureur Van 

Leeuw, kon de drugsgerelateerde criminaliteit op 

die manier in kaart gebracht worden. Welke 

informatie werd er verzameld en hoe benutten we 

die concreet? 

 

Le métier d'enquêteur est peu attractif. Comment 

ferez-vous pour que le recrutement prévu de 

400 enquêteurs à la PJF d'ici la fin de la législature 

soit effectif? Envisagez-vous, par exemple, de 

réinstaurer la prime de frais d'enquête?  

 

 

Le Stroomplan XXL renforcera la police locale 

d'Anvers. C'est opportun, mais comment 

soutiendrez-vous les autres polices locales, 

particulièrement la zone Bruxelles Nord-Ouest?  

 

Het beroep van rechercheur is niet erg 

aantrekkelijk. Hoe zult u ervoor zorgen dat er 

effectief 400 rechercheurs bij de FGP zullen worden 

aangeworven tegen het einde van de legislatuur, 

zoals gepland? Zult u, bijvoorbeeld, de vergoeding 

voor onderzoekskosten weer invoeren?  

 

In het kader van het Stroomplan XXL zal de lokale 

politie van Antwerpen versterkt worden. Dat is 

raadzaam, maar hoe zult u de andere lokale 

politiezones, met name de politiezones Brussel 

Noord en Brussel-West, ondersteunen? 

 

Vous aviez vous-même reconnu, en juin dernier, 

que la zone de police Bruxelles Nord-Ouest 

présentait un déficit de 170 inspecteurs de police et 

In juni hebt u zelf toegegeven dat er in de 

politiezones Brussel Noord en Brussel-West 

170 politie-inspecteurs te weinig zijn, en u 
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vous disiez vouloir libérer des capacités 

supplémentaires. Qu'en est-il aujourd'hui? A-t-on 

évalué le plan Canal? Va-t-on l'élargir à d'autres 

types de criminalité que le radicalisme et le 

terrorisme, notamment le trafic de drogue? 

 

 

Vous vous étiez engagée, dans l'accord de 

gouvernement, à actualiser la norme KUL fixant le 

financement des zones de police locale. Pourquoi 

n'est-ce toujours pas le cas, malgré les besoins 

croissants des zones en cette période de crise?  

 

verklaarde dat u extra capaciteit wilde toekennen. 

Wat is de stand van zaken vandaag? Werd het 

Kanaalplan geëvalueerd? Zal het plan uitgebreid 

worden tot andere vormen van criminaliteit dan 

radicalisme en terrorisme, en met name tot de 

drugshandel? 

 

In het regeerakkoord hebt u zich ertoe verbonden 

de KUL-norm voor de financiering van de 

politiezones te actualiseren. Waarom is dat nog 

altijd niet gebeurd, in weerwil van de groeiende 

behoeften van de politiezones in deze crisistijden?  

 

La drogue importée en Belgique vient 

essentiellement des pays d'Amérique latine, en 

particulier les drogues dures. Quand seront 

opérationnels les officiers de liaison prévus 

notamment en Colombie et en Équateur?  

 

Il faut traquer les trafiquants mais aussi soigner les 

consommateurs. Vous affirmez que la 

consommation de drogue est un problème de Santé 

publique mais aussi que ces consommateurs sont 

responsables de la situation. J'ai du mal à saisir 

votre logique, d'autant que l'État a des 

responsabilités en matière de répression mais aussi 

de prévention, de réduction des risques, de 

programmes de sevrage. C'est pourquoi des 

chambres de suivi sont installées, notamment en 

Flandre, pour encadrer les consommateurs 

problématiques. Il faudrait les élargir à tout le pays 

pour assurer l'égalité de traitement et répondre à 

l'urgence, vu le grand nombre de consommateurs 

dans les prisons.  

 

De in België ingevoerde drugs, en dan vooral de 

harddrugs, komen voornamelijk uit Latijns-

Amerikaanse landen. Wanneer zullen de 

verbindingsofficieren in Colombia en Ecuador 

operationeel zijn? 

 

Men moet de smokkelaars en de dealers vervolgen, 

maar ook de gebruikers behandelen. U stelt dat het 

druggebruik een volksgezondheidsprobleem is, 

maar ook dat de gebruikers verantwoordelijk zijn 

voor de situatie. Ik kan uw redenering moeilijk 

volgen, te meer daar de Staat bepaalde 

verantwoordelijkheden heeft inzake repressie, maar 

ook inzake preventie, risicobeperking en 

ontwenningsprogramma's. Daarom worden er 

onder meer in Vlaanderen drugbehandelingskamers 

ingericht om probleemgebruikers te begeleiden. 

Men moet dit initiatief in het hele land uitrollen om te 

zorgen voor een gelijke behandeling en in te spelen 

op de hoogdringendheid, gezien het hoge aantal 

druggebruikers in de gevangenissen.  

 

Quand ces chambres de suivi seront-elles élargies 

à l'ensemble du pays? 

 

Par ailleurs, il serait intéressant de savoir quelles 

drogues sont liées aux violences, et dans quelle 

proportion. Si une grande quantité de violences est 

liée à la consommation de cannabis, cela montrerait 

que la réglementation de ce dernier aurait un effet 

significatif sur les violences liées aux drogues. 

 

Ensuite, un audit du port d'Anvers par la 

Commission européenne me semble très utile. 

 

Quand les scanners permettant le contrôle des 

conteneurs seront-ils opérationnels? Pourquoi cette 

mesure n'est-elle mobilisée qu'aujourd'hui? Il ne 

faut pas laisser aux trafiquants le temps de se 

réinventer. 

 

Wanneer zullen er in het hele land 

drugbehandelingskamers operationeel zijn? 

 

Het zou bovendien interessant zijn te weten welke 

drugs gerelateerd worden aan geweld, en in welke 

mate. Als een groot aantal gewelddaden 

gerelateerd is aan cannabisgebruik, zou dat 

aantonen dat de regulering van cannabis een 

significant effect zou hebben op het drugsgeweld. 

 

Voorts lijkt een doorlichting van de Antwerpse 

haven door de Europese Commissie me zeer nuttig. 

 

Wanneer zullen de scanners voor het controleren 

van containers operationeel zijn? Waarom wordt 

deze maatregel nu pas in praktijk gebracht? Men 

mag de drugsdealers niet de tijd geven om zichzelf 

opnieuw uit te vinden. 

 

Ne faudrait-il pas élargir la portée de cet audit à la 

prévention et à la réduction des risques?  

 

Par ailleurs, ces cinq dernières années, près de la 

Zou de scope van die audit niet moeten worden 

uitgebreid tot preventie en risicomitigatie? 

 

Voorts zou de afgelopen vijf jaar bijna de helft van 
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moitié des affaires liées à la drogue auraient été 

classées sans suite, dont 60 % pour un motif 

d'opportunité. Garantissez-vous que les 

recrutements planifiés à la PJF pourront réduire ce 

taux?  

 

Vous avez plaidé, Madame la ministre, pour une 

collaboration entre tous les niveaux de pouvoir. 

Mais aucun organe de concertation interfédérale 

n'est à même d'agir de façon transversale. Vous 

nous assurez de l'implication du ministre de la 

Santé, que j'ai très peu entendu à ce sujet. Je vous 

demande de concrétiser ces intentions. 

 

de drugsgerelateerde zaken geseponeerd zijn, 

waarvan 60 % wegens een opportuniteitsreden. 

Garandeert u dat dit percentage dankzij de 

geplande aanwervingen bij de FGP zal kunnen 

worden teruggeschroefd? 

 

U, mevrouw de minister, hebt gepleit voor een 

samenwerking tussen alle beleidsniveaus. Geen 

enkel interfederaal overlegorgaan kan echter 

beleidsniveau-overschrijdende beslissingen nemen. 

U verzekert ons dat de minister van 

Volksgezondheid zich hardmaakt voor een 

beleidsoverschrijdende aanpak, maar ik heb hem 

hierover nauwelijks horen spreken. Ik vraag u die 

voornemens te realiseren. 

 

Concernant l’avant-projet de loi sur l’approche 

administrative, les bourgmestres des grandes villes 

concernées ont besoin d’être rassurés. Quelles 

garanties pouvez-vous leur apporter concernant le 

financement de leurs nouvelles tâches et la 

potentielle multiplication de leurs mises en cause 

lorsqu’ils seraient amenés à fermer des 

établissements qui n’auraient peut-être pas dû 

l’être?  

 

Vous dites qu’un soutien a été apporté à la police 

de la navigation par la réserve fédérale. Combien 

de personnes constituent-elles les patrouilles sur le 

port? Vu l’ampleur du phénomène, elles pourraient 

devoir y opérer de manière permanente, ce qui les 

rendrait indisponibles pour d’autres missions. Ne 

devrait-on pas augmenter les capacités de la 

réserve fédérale? Quel est le cadre réel de celle-ci 

par rapport au cadre organique?  

 

Wat het voorontwerp van wet inzake de bestuurlijke 

handhaving betreft, moeten de burgemeesters van 

de betrokken grote steden gerustgesteld worden. 

Welke garanties kunt u hun geven met betrekking 

tot de financiering van hun nieuwe taken en de 

mogelijke uitbreiding van hun aansprakelijkheid 

wanneer ze genoopt zouden worden zaken te 

sluiten die misschien niet gesloten hadden moeten 

worden?  

 

U zegt dat de federale interventiereserve de 

scheepvaartpolitie ondersteuning verleend heeft. 

Hoeveel agenten patrouilleren er in de haven? 

Gezien de omvang van het fenomeen zouden zij 

daar permanent aanwezig moeten zijn, waardoor ze 

niet beschikbaar zouden zijn voor andere missies. 

Zou de capaciteit van de federale interventiereserve 

niet verhoogd moeten worden? Wat is de werkelijke 

formatie van die reserve ten opzichte van de 

organieke formatie?  

 

En 2020, votre prédécesseur admettait que le cadre 

effectif était inférieur à l'organique, pour les corps 

d'intervention, les directions déconcentrées de 

coordination et d'appui ou la direction de la sécurité 

publique. Le sous-effectif ne permettait pas à la 

réserve fédérale d'appuyer les zones de police 

locale. 

 

In 2020 gaf uw voorganger toe dat de effectieve 

formatie kleiner was dan de organieke formatie bij 

het interventiekorps, de gedeconcentreerde 

coördinatie- en steundirecties en de directie 

openbare veiligheid. Door de onderbezetting kon de 

federale reserve de politiezones niet ondersteunen. 

 

La réunion publique de commission est levée à 

16 h 16. 

 

De openbare commissievergadering wordt gesloten 

om 16.16 uur. 

 

 


